
 

Protokół nr 4/21 

z posiedzenia Komisji Oświaty, 

Kultury Sportu Zdrowia i Spraw Socjalnych 

z dnia 17.06.2021 r. 

W posiedzeniu uczestniczyli członkowie wg załączonej listy obecności:  

Ponadto w posiedzeniu udział wzięli: 

1. Katarzyna Rolka – Naczelnik Wydziału Oświaty Urzędu Miejskiego w Paczkowie. 

Posiedzenie rozpoczęło się o godz. 1200, a zakończyło się o godzinie 1255. Wszystkich przybyłych 

przywitała Przewodnicząca Komisji Małgorzata Stano. Następnie przedstawiła porządek 

posiedzenia: 

1. Funkcjonowanie oświaty na terenie Gminy Paczków. Omówienie stanu zatrudnienia 

nauczycieli, analiza kosztów związanych z utrzymaniem poszczególnych placówek 

oświatowych, funkcjonowanie przedszkoli i żłobka w roku szkolnym 2020/2021. 

2. Sprawy bieżące. 

Komisja jednogłośnie zatwierdziła Protokół nr 3/21 z dnia 29.04.2021 r. 

Do pkt 1.  

Przewodnicząca posiedzenia poprosiła o zabranie głosu przez Naczelnika Wydziału Oświaty 

Katarzynę Rolkę. 

K. Rolka przedstawiła finansowy standard podziału subwencji. Subwencja na jednego ucznia na 

jeden rok to jest kwota 6.069,377 zł. W Gminie mamy 854 uczniów. W zeszłym roku subwencja 

wynosiła 5.917 zł. Jeżeli uczeń jest niepełnosprawny to są dodatkowe wagi do subwencji. W 

Gminie jest 28 uczniów z niepełnosprawnościami. W zależności od tego jaka jest dysfunkcja takie 

są wagi na uczniów. Gmina otrzymuje też subwencję na dzieci 6 letnie. Takich dzieci jest 90. 

Otrzymuje się też subwencję przedszkolną na dzieci niepełnosprawne uczęszczające do 

przedszkoli. Takich dzieci w Gminie jest siedmioro i otrzymana subwencja wynosi 436.493,52 zł. 

10 dzieci ma wczesne wspomaganie rozwoju, na które otrzymuje Gmina 55.136,02 zł. Ostateczna 

kwota części oświatowej subwencji ogólnej na 2021 r. wyniosła 8.404.627,00 zł. Na Szkołę 

Podstawową Nr 2 w Paczkowie otrzymano 2.353.356,44 zł. subwencji, plan wydatków na 2021 r. 

3.374.092 zł. Różnica między planem, a subwencją 1.020.735,56 zł. Roczny koszt dopłaty do 

jednego ucznia 3.219,99 zł. Liczba uczniów 317, liczba etatów 26,47. Na jednego nauczyciela 

przypada 11,97 ucznia. Szkoła Podstawowa Nr 3 w Paczkowie. Kwota otrzymanej subwencji 

2.394.708 zł. Różnica między planem a subwencją 2.348.650,54 zł. Roczny koszt dopłaty do 1 

ucznia 7.725,82 zł. Liczba uczniów 304, liczba etatów 39,07. Na jednego nauczyciela przypada 



7,78 ucznia. Jest w tej szkole więcej zatrudnionych nauczycieli i wynika to jeszcze z połączenia z 

Gimnazjum. 

Szkoła Podstawowa w Trzeboszowicach. Kwota subwencji 1.482.568,28 zł. Różnica pomiędzy 

planem a subwencją 672.763,72 zł. Roczny koszt dopłaty do jednego ucznia 4.515,19 zł. Liczba 

uczniów 149. Liczba etatów 17,62. Na jednego nauczyciela przypada 8,45 ucznia. Szkołą w 

Kamienicy. Kwota subwencji 953.623,47 zł. Różnica między planem a subwencją 467.439,53 zł. 

Różny koszt dopłaty do jednego ucznia 5.842,99 zł. Liczba uczniów 80. Liczba etatów 14,02. Na 

jednego nauczyciela przypada 5,70 ucznia. 

M. Maluch zadała pytanie, czy są zatrudniani nauczyciele, którzy mają np. 1,5 etatu? 

K. Rolka odpowiedziała, że tak. Najlepiej zarządzający dyrektor pozostawia w placówce kilku 

nauczycieli i przyznaje im 1,5 etatu, gdyż nauczyciele mają kwalifikacje, aby uczyć więcej niż 

jeden przedmiot. Z ekonomicznego punktu widzenia lepiej jest zatrudnić np. jednego polonistę, 

któremu się przyzna 1,5 etatu niż dwóch polonistów na niepełnych etatach. W naszej Gminie mamy 

też nauczycieli, którzy w jednej szkole mają niepełny etat, ale uzupełniają go w innej szkole. 

W. Kurowska zadała pytanie, czy wiadomo ilu nauczycieli będzie odchodziło na emerytury? 

K. Rolka odpowiedziała, że prawdopodobnie będą to 3 osoby. Dwie na emeryturę i jedna na 

świadczenie. Będą też 3 urlopy dla podratowania zdrowia. Na to nie ma Gmina wpływu taki jest 

przywilej nauczyciela. 

M. Maluch zadała pytanie, czy jak nauczyciel jest na urlopie dla podratowania zdrowia, to czy 

zatrudniany jest na jego miejsce inny nauczyciel? 

K. Rolka odpowiedział, że jest to różnie. Dużo łatwiej jest rozdzielić te godziny pomiędzy już 

zatrudnionych nauczycieli. Ale np. w przedszkolu trzeba zatrudnić nauczyciela, gdyż godzin nie 

można rozdzielić. 

Przewodnicząca Komisji podziękowała za przedstawione informacje. Na tym zamknęła 1 pkt 

posiedzenia. 

Do pkt 2. 

Na posiedzeniu nie rozpatrywano innych spraw. Na tym Przewodnicząca zakończyła posiedzenie 

Komisji w dniu 17.06.2021 r.  

Protokołowała:      Przewodnicząca posiedzenia: 

Alicja Góral Sowa      Małgorzata Stano 

 
 
 
 
 
 
 


